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VERSLAG 

Openbare vergadering van de gemeenteraad van Heusden  
op dinsdag 29 maart 2022 van 19.30 uur tot 21.00 uur in het gemeentehuis 

 
 
 
Voorzitter:  Drs. W. van Hees 
Griffier:  Drs. F.E.H.M. Backerra (griffier)  
Aanwezige leden:  M.B. van Esch (DMP Heusden), M.A.W. Meesters (DMP Heusden), 

J.J.P.M. Meijer (DMP Heusden), A.W.E. Verhoofstad-Stupers (DMP 
Heusden), I. van Hemert (DMP Heusden), C.C.L.M. Joosten-Kuijs (DMP 
Heusden), N.J.M. Brok (DMP Heusden), C.M.M. Musters 
(Gemeentebelangen), C.P.P.M. van den Brandt (Gemeentebelangen), 
A.L.J. van Delft (Gemeentebelangen), A.A.T. Bok-Geelen 
(Gemeentebelangen), H.E. Şimşek (Gemeentebelangen), 
L.A.J. van der Heijden (Heusden Transparant), H.J. Kleian (Heusden 
Transparant), L.H.F. van der Steen (Heusden Transparant), 
J.M.C.J.M. van den Dungen (Heusden één), F.A.J. de Bruijn (Heusden één),  
A.C.A. Couwenberg (VVD), B.A.G. Lommers (VVD), C. Loch (VVD), A.W.J. 
van Aart (vGvA), C.L.M. van Gessel-Rechters (vGvA), R. Heesbeen (PvdA), 
F. ten Cate (GroenLinks), A.J. Gorter (D66), T.A.A. van Os (Lijst Van Os) 

Wethouders: C.A.M. van Bokhoven (DMP Heusden), T.A.H.M. Blankers (VVD), M.G.M. 
van der Poel (Heusden één), P.L.S. van Steen (Gemeentebelangen) 

Afwezigen: F.A. van der Lee (Heusden Transparant) 
Insprekers:     - 
Overige aanwezigen: J. Verhoof-v.d. Griendt (notulist Notuleerservice Nederland) 
________________________________________________________________________________ 
 
 1. Opening 

De voorzitter opent de laatste gemeentevergadering van deze raadsperiode om 19.30 uur met de 
slag van de hamer en heet de aanwezigen welkom. Vanavond worden er geen besluiten genomen. 
De heer Van der Lee (Heusden Transparant) is verhinderd. 
 
2. Welkomstwoord 
De voorzitter begint met het welkomstwoord en geeft een terugblik op de afgelopen raadsperiode 
van vier jaar. 
“Dames en heren, leden van de raad, familie en kennissen, 
Ik heet u allen van harte welkom op deze laatste raadsvergadering van de zittende raad van 
de bestuursperiode 2018-2022. En we beginnen met iets feestelijks en feliciteren de heer 
Meijer met zijn 70ste verjaardag.  
Een vergadering waarin we afscheid nemen van in totaal negen raadsleden en ook van een 
raadslid dat al eerder de raad verliet, maar waarvan we vanwege Corona toen geen afscheid 
konden nemen. Van de meesten nemen we definitief afscheid. Mogelijk keert een enkeling 
binnenkort terug, als de fractie deel van het college gaat uitmaken en een wethouder gaat 
leveren. Of dat het geval zal zijn, moeten we nog even afwachten. De gesprekken voor de 
vorming van een nieuwe coalitie zijn gaande. 
 
Een huishoudelijke mededeling is dat de streaming het vanavond niet goed doet. Mensen van 
het thuisfront zijn van harte welkom hier in ons midden.  
 
Voordat we toe zijn aan het afscheid nemen, wil ik graag eerst nog met u terugkijken op de 
afgelopen vier jaar.  
De afgelopen periode heeft de raad weer vele malen vergaderd. Daaraan gingen vele 
informatievergaderingen vooraf. U bent via onze griffie talloze malen uitgenodigd door 
organisaties in de gemeente voor activiteiten en evenementen én u bent ook vaak direct 
benaderd door burgers en bedrijven. 
U heeft hard gewerkt voor onze gemeente en daar wil ik u heel graag hartelijk voor bedanken. 
Normaal mag het publiek geen blijk van goedkeuring of afkeuring geven, maar dit keer heeft 
de raad recht op applaus. 
Natuurlijk was het niet alleen vergaderen, dat uw raad de afgelopen vier jaar heeft gedaan.  
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Om enkele belangwekkende gebeurtenissen in herinnering te roepen:  
 

 Op 27 september 2017, dus enkele maanden voor de start van de huidige raadsperiode, 
trad de heer Roel Augusteijn aan als uw waarnemend burgemeester. 

 Op 30 oktober 2018 nam de raad afscheid van Jos Levink. Hij werd bij die gelegenheid 
Koninklijk Onderscheiden. Zijn plaats werd ingenomen door Desirée Rijnders. 

 Uw raad betrok zeer actief de inwoners van onze gemeente bij het opstellen van een 
profielschets voor een volgende burgemeester. En u was vervolgens druk met de 
invulling van de burgemeestersvacature. Vanaf 12 november 2018 mag ik burgemeester 
van Heusden, en daarmee ook voorzitter van uw raad, zijn.  

 Op 2 april 2019 na het bereiken van de 18de leeftijd volgde Noah Brok, René Broos op.  

 Op 20 november 2019 was uw raad betrokken bij de ontvangst van de Commissaris van 
de Koning, de heer Van de Donk in 2020 opgevolgd door mevrouw Adema. 

 Tja, en korte tijd later kwam Corona. En dat leverde heel lastige 
vergaderomstandigheden op, maar daar bent u soepel mee omgegaan. Op anderhalve 
meter afstand van elkaar, online, dan weer beperkt fysiek, een ratjetoe, en dat kostte ook 
voor onze onvolprezen griffie de nodige hoofdbrekens. Het was soms een hele toer om - 
steeds improviserend - het democratisch proces toch de goede voortgang te laten 
hebben en houden.  

 Ik denk dat ook wel om een applausje voor onze griffie-medewerkers mag worden 
gevraagd.  

Ik meen te mogen stellen dat door alle partijen buitengewoon prettig wordt samengewerkt, 
ongeacht een rol in coalitie of oppositie. U bejegent elkaar met wederzijds respect, op inhoud 
maar juist ook op persoonlijk vlak. Vanzelfsprekend worden er geregeld scherpe debatten 
gevoerd, want er wordt natuurlijk politiek bedreven.  
Respect en integriteit zijn twee waarden die u verbinden. En u toont een gemeenschappelijk 
belang, namelijk dat u het allerbeste wilt voor de gemeente en al haar inwoners. 
Vanuit dat gemeenschappelijk belang kwamen mooie dingen tot stand zoals besluitvorming 
rond Kasteel Steenenburg, een woonvisie, de restauratie van de Doeverense Schans, de 
afronding van het project De Voorste Venne en belangrijke besluiten rondom ‘Heuse 
Jeugdhulp’, en veel beleid dat in de steigers werd gezet om in de nieuwe raadsperiode een 
goed vervolg te kunnen geven. Mooie resultaten om op terug te kijken.” 

 
3. Afscheid oude raad 
De voorzitter bedankt de tien vertrekkende raadsleden voor hun bijdragen in de gemeenteraad, 
vertelt een aantal persoonlijke anekdotes en overhandigt tevens een attentie. Zij nodigt de 
vertrekkende raadsleden uit naar voren te komen.  
 

 
1. Desirée Rijnders-Huisman:  

 
De voorzitter neemt het woord: “Desirée heb ik ervaren als een enorm bevlogen en 
enthousiaste dame. We zijn – tijdens een persoonlijke kennismaking met haar na mijn 
installatie - samen door het buitengebied geroetsjt in haar auto waar ze me wees op 
waterlopen en bijzondere natuurgebieden waar haar hart sneller van gaat kloppen. De 
landschappelijke inpassing en uitdagingen op dat vlak en de beperkte ruimte waarop steeds 
vaker een claim wordt gelegd, zijn zaken die zij graag in de juiste balans zou willen houden. 
Heel jammer dat ze voor ons op een onverwacht moment door ziekte haar raadswerk moest 
neerleggen. Hopelijk vind je de rust Desiree en ook de balans in je leven weer goed terug en 
wie weet… zien we je later weer eens terug in de politieke arena.”  

 
Nog voor de annalen noteren we over Desiree: 

 Raadslidmaatschap sinds: 11 maart 2010, dus je had ook al twee raadsperioden ingevuld 
voor jouw partij het CDA. Eerder was je ook actief als fractieondersteuner, al met al 
politiek betrokken vanaf oktober 2007. 

 1 periode ben je ook fractievoorzitter geweest. 
Dank voor je inzet! 
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Vervolgens krijgt de heer Van Aart het woord. 
De heer Van Aart spreekt nog een dankwoord uit en reikt een boeket uit namens de CDA-
fractie.  
Mevrouw Rijnders-Huisman (CDA) spreekt een dankwoord uit aan de raad en heeft zich 
graag verdienstelijk gemaakt voor de gemeenschap. Zij wil meegeven als tip aan de volgende 
raad om niet de omgeving te vergeten, zoals de relatie met de mede-overheden. 
 

 
2. Aart-Jan Gorter: 
 
De voorzitter neemt het woord: “Aart-Jan nam me bij onze kennismaking mee naar een van 
de projecten die hij als directeur van Woonveste nog heeft mogen realiseren en waar hij, 
terecht, nog heel trots op is. De Herbergier in Vlijmen waar mensen in de vaak laatste fase 
van hun leven prachtig kunnen wonen. Zij worden verzorgd door een bevlogen echtpaar, door 
zorgprofessionals en veel vrijwilligers. We hebben in de gezellige woonkamer leuke 
gesprekken gevoerd en mochten zelfs bij een echtpaar in hun huis kijken om te zien hoe het 
voormalige graszadenbedrijf en de oude elementen van het monumentale gebouw goed 
behouden zijn gebleven. Mensen kennen Aart-Jan daar natuurlijk nog van en zijn nog steeds 
dankbaar voor hoe hij zich daarvoor heeft ingezet.  
 
In de raad was Aart-Jan lekker to the point maar maakte hij vaak net een nieuw punt of bezag 
hij het onderwerp vanuit een andere invalshoek. Hij kreeg andere raadsleden dan ook vaak 
mee want door zijn kennis en ervaring kon hij bogen op natuurlijk gezag.  
Dat zullen we zeker nog gaan missen in de raad.  
 
Ook durfde hij afwijkende standpunten in te nemen. Bijvoorbeeld bij de discussie over de 
sandwichborden: het aantal gemeentelijke borden had van hem ook wel minder gemogen.  
De tijd dat je zo je stemmen moet halen, vond hij (en hij had daar wetenschappelijk 
onderbouwd bewijs voor natuurlijk) echt passé. 
 
Voor de statistieken: 
Je was raadslid namens D66 van maart 2018 tot vandaag. Één raadsperiode. 
 
Ik wil jou zeer bedanken voor jouw betrokkenheid, bestuurlijke inbreng en inzet voor de 
gemeenschap van Heusden. 
 
Vervolgens krijgt de heer Vonk het woord. 
De heer Vonk, bestuurslid van D66, overhandigt een boeket en spreekt een dankwoord uit 
namens D66. Hij geeft aan dat er met verve en passie is gewerkt aan deze eenmansfractie 
met een goede voorbereiding door de heer Gorter, waarbij samenwerking en versterking werd 
gezocht bij andere partijen.  
De heer Gorter spreekt zijn dank uit aan de mederaadsleden en benadrukt dat het lokaal 
democratisch organiseren van groot belang is. Hij wenst zijn opvolgers veel succes in de 
volgende raad. Hij dankt het college voor de plezierige debatten. Ook dankt hij de griffie voor 
de ondersteuning. In het bijzonder dankt hij de heer Heesbeen (PvdA) en de heer Ten Cate 
(GroenLinks) vanuit hun fractie, omdat een eenmansfractie een eenzame positie inneemt en 
het heel fijn is als men gezamenlijk in een goede sfeer kan optrekken. Ook dank aan de 
burgemeester voor het goede voorzitterschap en de verlevendigde debatten. 
  

 
3.  Frank de Bruijn: 
 
De voorzitter neemt het woord: “Frank de Bruijn is later ingestroomd in de raad. Hij werd op 
18 februari 2020 geïnstalleerd als opvolger van Ans Merkx. Hij was voor die tijd al zes jaar 
fractieondersteuner voor Heusden één en daarmee zeker geen onbekende in de Heusdense 
politiek. 
Mede door corona heb ik niet de gelegenheid gehad om meer persoonlijk kennis met jou te 
maken Frank, zoals ik dat met andere raadsleden wel heb kunnen doen.  
 
Frank heb ik in de raad leren kennen als een man met een prima dossier- kennis. Hij kon 
scherpe vragen stellen, was nauwgezet en ook to the point, dus zonder lange verhalen. Fijn 
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dat hij het stokje van Ans kon overnemen en dat we hem al jaren kenden als een trouwe 
fractieondersteuner die ook toen altijd van de partij was en goed geïnformeerd. Daardoor 
stroomde hij naadloos in, in de raad. 
 
Frank stond op een minder verkiesbare plaats op de lijst. De reden daarvoor siert hem zeer: 
hij doet niet graag iets niet 100% en zijn dagelijks werk voor woningstichting Joost in Boxtel 
vraagt veel van zijn energie. Zijn werkgever zal blij met hem zijn! 
 
Frank, namens de gemeente bedank ik jou voor jouw werk als lid van onze gemeenteraad.” 
 
Na de twee volgende scheidende raadsleden zal mevrouw Van den Dungen (Heusden één)  
nog een toespraak geven.  
 

 
4.  Fons van Aart: 
 
De voorzitter neemt het woord: “Corona zorgde er voor dat ik geen afzonderlijke 
kennismakingafspraak met jou kon maken, maar de kennismaking kwam toch wel goed!  
Wel bijzonder: jij werd na het vertrek van Desiree Rijnders digitaal beëdigd. Wat zijn we 
vindingrijk geweest door deze pandemie….. 
Als vader van een collega van me, weet jij natuurlijk best wel wat meer over de politieke 
mores en sores dan het gemiddeld startend raadslid.  

  
Samen met Erika vormde je een goed inhoudelijk span in de raad. Je was frequent aanwezig 
op de extra vergaderingen en je vertegenwoordigde de raad voor de Regionale samenwerking 
Noord oost Brabant. We ontvingen steevast keurige terugkoppelingen van die overleggen. 

  
Wij sparden ook wel eens, maar dan rond een uurtje of elf ’s avonds als we na de vergadering 
allebei nog even de hond uitlieten. Zijn hond Lana loopt dan trouw naast Fons mee en kent de 
weg als geen ander. Fons speelde in zijn leven al vele bestuurlijke rollen en is ook actief voor 
de hondenspeeltuin Vlijmen die hij mee heeft helpen opknappen afgelopen najaar met een 
groepje mensen. Alles ligt er nu weer netjes bij! Het lukt jou moeiteloos om met iedereen het 
gesprek aan te gaan. Iets wat je als raadslid natuurlijk zeer van pas kwam: je wist wat er leeft 
onder de mensen. 

 
Als raadslid begon je net lekker je draai te vinden, Fons Jammer dat het voorlopig even 
afgelopen lijkt te zijn nu. Maar wie weet voor de toekomst?  
Dames en heren, Fons was raadslid vanaf 3 november 2020 door het vertrek uit de raad van 
Desiree Rijnders. 
Fons namens de gemeente bedank ik jou voor jouw betrokkenheid bij en inzet voor de 
Heusdense gemeenteraad.” 
 
Ook zal mevrouw Van den Dungen (Heusden één) nog een woordje spreken, na de bijdrage 
over mevrouw Van Gessel. 
 

 
5.  Erika van Gessel: 

  
De voorzitter neemt het woord: “Na Fons komen we haast als vanzelf bij Erika van Gessel.  
Ook van Erika nemen we afscheid. Zij heeft het de laatste jaren flink voor de kiezen gehad.  
Ze moest op een rijdende politieke trein springen doordat Desiree het stokje moest 
overdragen. Ook fractiegenoot Fons kwam nieuw in het team erbij waardoor ze samen 
moesten pionieren. Dat deed je heel knap!  
 
Ondanks ook privé flink wat tegenslagen was Erika altijd voor de raad van de partij en goed 
voorbereid op de vergaderingen. Jij was ook een van de raadsleden die de bijeenkomsten 
buiten de gemeente volgde. Na een breuk met het CDA kozen Erika en Fons om samen met 
Ans Muskens, een eigen weg te gaan, waarna zij aansluiting vonden bij Heusden Eén. Een 
partij die als een van de winnende partijen uit de verkiezingen kwam. Fijn dat jullie daar zo 
goed zijn geland.  
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Als raadslid durfde je af en toe best van leer te trekken. Je zat goed in de dossiers. Met name 
cultuur en de situatie rondom de Kasteeldreef hadden jouw grote aandacht. Je was een 
betrokken lid van het Algemeen Bestuur van Baanbrekers. 
De verkiezingen kwamen vroeg en de omstandigheden wijzigden. Maar wie weet zien we jou 
nog terug ….? 
Erika, dank je wel!” 
 
Mevrouw Van den Dungen (Heusden één) zal de heer De Bruijn, de heer Van Aart en 
mevrouw Van Gessel toespreken namens Heusden één.  
De heer De Bruijn was goed voorbereid bij de informatievergaderingen en 
raadsvergaderingen. Gelukkig blijft de heer De Bruijn op de achtergrond nog betrokken voor 
advisering. Bedankt voor de inzet. Er wordt nog een attentie overhandigd. 
Het is vreemd om nu al afscheid te nemen van deze raadsperiode, terwijl mevrouw Van 
Gessel zojuist bij Heusden één is aangesloten. Zij heeft zich steeds goed verdiept in de 
onderwerpen en weloverwogen gereageerd, met goede bijdrages voor de besluitvorming. 
Bedankt voor de inbreng en deskundigheid en veel succes bij Heusden één.  
Zij bedankt de heer Van Aart voor de afgelopen periode als raadslid. De zaken waren perfect 
voorbereid en je was een volhouder, ook als de beantwoording niet naar tevredenheid was. 
Voor de komende periode veel succes bij Heusden één.  
De heer Van Aart overhandigt een boeket aan mevrouw Van Gessel en dankt haar voor de 
fijne samenwerking bij het CDA en vGvA en is benieuwd wat de komende tijd gaat brengen bij 
Heusden één. Hij is het kortst zittende raadslid en is blij met de samenwerking en dankt alle 
partijen hiervoor en ook de burgers.  
De heer De Bruijn heeft bewust ervoor gekozen minder prominent op de voorgrond te staan 
bij de gemeente en kiest nu voor meer tijd met zijn gezin. Tijdens Corona achter het scherm 
vergaderen is ook tegengevallen. Hij wil zich nu vooral concentreren op zijn hoofdtaak om 
sociale woningbouw te gaan realiseren en ook de energiearmoede is nu schrijnend. Daarom 
wil hij zich vooral inzetten hierop, zodat deze mensen betaalbaar kunnen wonen. Daarnaast 
spreekt hij respect uit naar mevrouw Van den Dungen (Heusden één), voor haar begeleiding 
in het raadslidmaatschap en naar alle andere raadsleden. Ook het college wordt bedankt voor 
hun inhoudelijk goede stukken.  
Mevrouw Van Gessel bedankt iedereen voor de mooie woorden. Het is vanzelfsprekend dat 
een raadslid zich voor de volle 100% inzet. Ook dank aan iedereen voor de fijne 
samenwerking, waarbij wordt benadrukt de mensen en de cultuur niet te vergeten.  
 

 
 
6.  Jeanette Verhoofstad: 
 
De voorzitter neemt het woord: “Beste raadsleden, u zult merken dat ik met plezier teruggrijp 
op mijn kennismaking met de individuele leden van de raad. Dat hielp me enorm bij het maken 
van deze toespraak. Zo kom ik nu bij Jeanette Verhoofstad van wie wij vandaag ook officieel 
afscheid nemen. We zullen zien of we Jeanette binnenkort weer in dit gezelschap terugzien. 
Eerlijk gezegd gaan we daar een beetje van uit…… 
 
Met Jeannette heb ik op de kinderstoeltjes gezeten bij Mikz kinderopvang en het 
peuterspeelzaalwerk in Vlijmen bij de Wilgen.  
Jeannette is echt iemand die zich inzet voor het sociaal domein: van onderwijs tot 
gezondheidszorg en van Baanbrekers (zij was ze zelfs AB lid van Baanbrekers) tot jeugdzorg. 
Alles op dit terrein kent ze op haar duimpje.  
Jeannette als raadslid maakte je op mij altijd een heel evenwichtige indruk: stabiel en ook 
opgewekt. We konden van jou geen hele lange teksten en woordvoering verwachten. Maar je 
getuigde altijd van een weloverwogen en bevlogen inbreng in deze raad.  
 
De raadsperiode 2018-2022 was jouw eerste representatie in de raad voor DMP. Het zou 
zomaar kunnen dat de raad en daarmee de gemeenschap van Heusden meer van jou gaat 
horen. Ik bedank jou van harte voor jouw betrokken inzet.” 
. 
 
Vervolgens krijgt Martijn van Esch (DMP Heusden) het woord. 
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De heer Van Esch (DMP Heusden) wil ook de andere raadsleden nog bedanken voor de 
samenwerking de afgelopen periode. Zo ook mevrouw Verhoofstad die afscheid neemt na vier 
jaar raadslidmaatschap en men hoopt dat ze terugkomt in de raad. Een sterke kracht op 
sociaal domein en diverse sportonderwerpen lagen nauw aan het hart. Baanbrekers heeft jou 
ook bezig gehouden. Betrokken, met kennis en kunde en oog voor iedereen. Namens de 
fractie DMP bedankt voor de prettige samenwerking, waarbij een boeket wordt overhandigd. 
Mevrouw Verhoofstad (DMP Heusden) wil het graag kort houden, maar eerst ook nog de 
bodes bedanken die belangrijk zijn voor de vergaderingen. Zij hoopt iedereen snel weer te 
zien.  
 

 
7.  Frits ten Cate: 
 
De voorzitter neemt het woord: “Met Frits heb ik een leuke kennismakingsafspraak gehad die 
bij hem thuis begon waar ik er achter kwam dat hij maar liefst vijf zonen heeft opgevoed 
samen met zijn vrouw. En dat hij huis vol boeken heeft! 
 
We bezochten de Protestantse Kerk, de “Open Hof” in Drunen waar we een rondje hebben 
gemaakt en Frits vertelde over het vrijwilligerswerk dat hij daar al jaren doet en de mooie 
gemeenschap van vrijwilligers die de kar trekt daar.  
 
Als raadslid was Frits niet een man van veel woorden maar maakte hij altijd duidelijk zijn punt. 
Dat was wel eens lekker verfrissend. Hij durfde ook een afwijkend standpunt in te nemen. 
Jammer dat je gaat stoppen Frits, Ik had het idee dat je goed in je element bent. Maar wie 
weet zien we je nog eens terug in de politieke arena… 
 
Frits was vanaf 2018, dus gedurende deze raadsperiode, lid van onze raad. Frits, namens de 
gemeente dank ik jou voor jouw werk in deze raad.” 
 
Vervolgens krijgt Jan Cees Bouwer het woord, als nieuwe voorzitter van GroenLinks Heusden. 
De heer Bouwer heeft dankbaar gebruik gemaakt van de informatie uit de wandelgangen, 
omdat hij de heer Ten Cate nog niet lang kent. Hieruit bleek dat de heer Ten Cate een doener 
is, met een warm hart, een sociaal mens en een deskundige op het gebied van ruimte en 
duurzaamheid. GroenLinks gunt hem de ruimte en tijd voor andere prioriteiten. Hij dankt hem 
voor zijn werkzaamheden en overhandigt hem een attentie.  
De heer Ten Cate (GroenLinks) dankt iedereen voor de mooie woorden. Hij dankt de collega-
raadsleden voor deze vier jaar. Hij had weinig politieke ervaring en dankt mevrouw Stevens 
voor de ondersteuning. Ook dankt hij zijn collega’s van de PvdA en D66 voor het meedenken. 
Hij dankt het college voor de inbreng en het luisterend vermogen en de respectvolle 
beantwoording en de medewerkers die op de achtergrond werkten en de griffie. Hij wenst 
iedereen de komende vier jaar veel steun en respect, met veel aandacht voor groen en 
cultuur.  
 

 
8.  Jan Kleian: 
 
De voorzitter neemt het woord: “Mag ik Jan luis in de pels noemen? Ik schat in dat hij daar 
zelf geen moeite mee heeft. Jan is kritisch, vraagt scherp door en onderzoekt. En geeft op 
geheel eigen wijze inhoud aan de controlerende en kaderstellende rol van de raad.  
 
Zijn maatschappelijke verantwoordelijkheid is groot: Hij staat nog steeds veteranen bij en heeft 
een gigantisch netwerk bij defensie en in Den Haag. 
 
Ik zeg: kritisch, maar wel altijd zuiver op de vraag die personen betreft die zich niet zelf 
kunnen verdedigen. Gelukkig kunnen de bestuurlijke collega’s in deze arena dat doorgaans 
wel! En soms was dat wel nodig ook! 
 
Jan is de ‘buurman’ van ons gemeentehuis natuurlijk want woont er vlak tegenaan. Heb hem 
bij onze kennismakingsafspraak bij hem thuis uitgebreid gesproken. Ik kreeg het beeld van 
een gezellige, warme familieman. Het is ‘papa Jan’, en ook ‘opa Jan’. Heel anders dan hoe 
men hem politiek heeft leren kennen of ervaart. 
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Jan strijdt voor tijdige en volledige openbaarmaking van stukken waar mogelijk. Daar hebben 
we elkaar volgens mij goed in weten te vinden met de huidige manier van geheimhouding en 
bekrachtiging door de raad.   
En ook met het structureel nagaan wanneer geheimhouding weer kan worden opgeheven of 
wanneer tijdelijk als reeds voldoende is beoordeeld volgens de WOB. 
  
Ook de partij kon op Jan rekenen de afgelopen jaren. Hij toonde zich daarmee een beetje de 
politieke vader van Heusden Transparant in situaties als omstandigheden in de partij daarom 
vroegen. Jan heeft in de aanloop naar de verkiezingen het debat gedaan in De Steeg en de 
interviews voor de media.  
 
Jan, ik wil je hartelijk bedanken voor jouw grote inbreng en betrokkenheid bij het werk van 
onze gemeenteraad.” 
 
Vervolgens wil mevrouw van der Heijden zich met een woordje richten tot de heer Kleian. 
Mevrouw Van der Heijden (Heusden Transparant) zegt dat de heer Kleian sinds 2011 zeer 
actief is in deze partij. Hij heeft veel dossierkennis en gaat actief op zoek naar informatie. Ook 
houdt hij van kort en bondig. De heer Kleian heeft toegezegd de partij als fractieondersteuner 
te blijven ondersteunen, waardoor men nog gebruik kan maken van zijn kennis en kunde. 
Bedankt voor de afgelopen jaren en namens de fractie wordt een boeket overhandigd. 
De heer Kleian (Heusden Transparant) dankt iedereen voor de samenwerking in de afgelopen 
vier jaar. Door deze hele organisatie kan de raad goed functioneren. Het gaat u allen goed.  
 

 
9.  Carola Couwenberg: 
 
De voorzitter neemt het woord: “We kenschetsen haar zonder reserve als een pittige tante.  
Als ze iets in haar hoofd heeft, heb je veel argumenten nodig om haar er nog vanaf te 
brengen, als dat al lukt…. Standvastig en solide. Een meer dan ervaren raadslid en dat blijkt. 
Een ervaren raadslid, maar ook, meer dan een ervaren partijlid. Lange tijd kon worden 
gezegd: Carola is VVD-Heusden. 
Na mijn installatie als burgemeester maakte ik bij haar thuis nader kennis met Carola. Al snel 
werd duidelijk dat whisky haar passie is. Een lekker glaasje bijzondere whisky wordt helemaal 
top met een goede sigaar erbij. Ter voorkoming dat iemand Carola gaat verdenken van 
alcoholisme: Carola is een kenner én genieter. Leuk hoe enthousiast ze daarover kan 
vertellen!  
 
De VVD-avondjes bij haar thuis zijn altijd enorm gezellig heb ik me laten vertellen. Bitterballen 
horen natuurlijk bij deze levensgenieter die geboren en getogen Vlijmense is. Zij was in het 
verleden zwemlerares en heeft zelf ook niet onverdienstelijk gezwommen. 
  
De laatste jaren was zij als manager bij WML facilitair actief. Consequent nam Carola geen 
deel aan de beraadslagingen en besluitvorming als Baanbrekers aan de orde kwam.  
 
Carola was vanuit haar raadslidmaatschap lid van de audit commissie, lid van de 
vertrouwenscommissie. Was voor de VVD jarenlang fractievoorzitter en lid van het presidium 
voordat zij het stokje overdroeg aan opvolger Bram Lommers. 
Carola Couwenberg heeft - met een onderbreking van 4 jaren - sinds 1999 zitting in de 
gemeenteraad van Heusden. 19 jaar, lid van de gemeenteraad. En zeg maar gerust 23 jaar 
onafgebroken politiek actief.” 

 
“Beste Carola, 
Als aftredend volksvertegenwoordiger met zo’n lange staat van dienst voor raad en partij, 
maar vooral voor de gemeenschap van Heusden, ben je voorgedragen voor een Koninklijke 
Onderscheiding. Het heeft Zijne Majesteit de Koning behaagd je te benoemen tot Lid in de 
Orde van Oranje Nassau. De versierselen die bij deze benoeming horen worden opgespeld.” 
 
Vervolgens zal de heer Lommers (VVD) nog een toespraak geven. 
De heer Lommers (VVD) spreekt dank uit namens de VVD, ook omdat mevrouw Couwenberg 
belangrijk was als mentor en als coach. Zij heeft diverse periodes als fractievoorzitter 
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gefungeerd en men is erg dankbaar hiervoor dat zij ook anderen de kans heeft gegeven de 
fractie te leiden. Ook heeft zij diverse nevenfuncties gehad. Zij heeft de fractie altijd 
ondersteund met financiële kennis en is een vaste vertegenwoordiger geweest tijdens 
informatievergaderingen. De fractievergaderingen werden mede dankzij haar na afloop vaak 
erg gezellig. Namens de VVD wordt mevrouw Couwenberg hartelijk bedankt voor haar 
vertegenwoordiging in de raad. Men hoopt dat ze de VVD nog wil bijstaan met raad en daad 
en soms een kritische noot.  
Mevrouw Couwenberg (VVD) dankt iedereen voor de samenwerking. Zij heeft het werk 
enorm zien toenemen omdat de gemeente veel taken erbij heeft gekregen, waardoor het een 
pittige klus is geworden. Zij heeft het altijd met veel plezier gedaan en vindt het een eer 
namens de burgers zitting te mogen hebben in de raad. Het ga jullie goed. 
 

 
10.  Kees Musters: 
 
De voorzitter neemt het woord: “Zonder iets of iemand vanavond tekort te willen doen, zeg ik 
nu toch: lest best.  
We komen aan bij het laatste lid van de gemeenteraad van bestuursperiode 2018-2022 
waarvan we afscheid nemen. Ik spreek over de heer Musters (Gemeentebelangen). Hij was 
een goede nestor van de raad.  
Daarom ontvangt hij als aandenken aan dit fantastische nestor- en vice-voorzitterschap een 
bijzonder cadeautje, namelijk een voorzittershamer met inscriptie.  
 
“Tijdens ‘de date’ die ik met Kees had ben ik gaan wandelen. Ik bewaar er een prachtige 
herinnering aan! Vanuit zijn huis in Drunen over de spoorbrug van het Halvezolenlijntje en dan 
langs de Baardwijksekant verderop via het viaduct weer naar ‘onze kant’ van het water. Daar 
het natuurgebied ingedoken waar we runderen zagen lopen en spontaan (?) de broer van 
Kees tegenkwamen. Ik loop dat stuk bij de Baardwijkse Overlaat en de Afgraving nu nog 
regelmatig. Zo’n mooi stukje groen! Heel dankbaar dat je me daar gelijk al vroeg kennis mee 
hebt laten maken. En waarmee jij jouw liefde voor de natuur hebt getoond. 
 
We kennen Kees als een heel precies raadslid.  Als Kees het zegt, zal het wel kloppen”, dat 
kopte het Brabants Dagblad onlangs nog boven een artikel in het kader van zijn naderende 
afscheid als raadslid. Maar zo wordt dat ook écht gevoeld.  
 
Stevig ook op de controlerende rol van de raad! Heel goed! Bijv. bij archiefbeheer zag hij de 
angel die anderen nog niet direct zagen misschien, of wat licht overheen zouden stappen 
anders. Goed om kritisch mee te kijken zo af en toe en bij Kees was dat altijd vanuit een 
constructieve houding. Zo werd dat ook altijd in de ambtelijke organisatie ervaren. Bovenal is 
Kees de man met een bovengemiddeld brede belangstelling, waarvan raad, college en 
organisatie veelvuldig kon profiteren.  
 
Wat was Kees een goede nestor van de raad.  
Natuurlijk gezag naast jarenlange ervaring zorgden ervoor dat hij een prima vicevoorzitter van 
de raad was. En dat gedurende 8 jaren, twee raadsperioden.  
Met alle vertrouwen droeg ik het voorzitterschap aan hem over als ikzelf als portefeuillehouder 
de verdediging mocht doen. De laatste jaren nu met corona was het natuurlijk anders door het 
digitaal vergaderen. Als nestor sprak hij ook altijd de nieuwe jeugdburgemeesters namens de 
raad even toe. En ook scheidende bestuurders mochten steevast op een hartelijk woordje van 
Kees rekenen. Heel attent! 
 
Maar Kees is ook voor de politiek van grote waarde geweest, en als raadslid actief sinds 1990.  
 
In de periode van 1990 tot 1999 vertegenwoordigde Kees Musters de DDE 2002-fractie (DDE 
staat voor Democraten Drunen-Elshout) en haar achterban in de gemeenteraad. 
 
Na een onderbreking van 3 jaren is Kees Musters opnieuw verkozen tot gemeenteraadslid 
namens DDE 2002.  
Deze fractie is in 2014 samengevoegd met die van Gemeentebelangen. Kees Musters heeft 
daarbij zijn raadslidmaatschap voortgezet als afgevaardigde van Gemeentebelangen. 
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Nu, na bijna 30 jaar stopt hij met het actieve raadswerk, maar zal Kees ooit écht stoppen met 
het politieke werk….? 
 
Als aftredend volksvertegenwoordiger met zo’n lange staat van dienst voor raad en partij, 
maar vooral voor de gemeenschap van Heusden, ben je voorgedragen voor een Koninklijke 
Onderscheiding.  
Het heeft Zijne Majesteit de Koning behaagd je te benoemen tot Lid in de Orde van Oranje 
Nassau. De versierselen die bij deze benoeming horen worden opgespeld.” 

 
Vervolgens krijgt de heer Van den Brandt (Gemeentebelangen) het woord. 
De heer Van den Brandt (Gemeentebelangen) geeft eerst een woord van dank aan alle 
raadsleden die vanavond afscheid nemen van deze gemeenteraad. Hij dankt hen voor de 
collegiale inbreng van de afgelopen vier jaar. De sfeer was ondanks de politieke verschillen 
erg goed. Wellicht zien we een aantal weer opnieuw terug als raadslid, maar dat geldt niet 
voor de heer Musters.  
Jouw gemeenteraadslidmaatschap stopt na ruim 30 jaar, maar wij waren je nog niet beu. Wij 
hebben je nog proberen over te halen, omdat dat de moeite waard was. De lijst is te lang met 
politieke wapenfeiten. Het artikel in het Brabants Dagblad over het afscheid van de heer 
Musters zegt alles al. De fractie wist precies wat wij aan je hadden. Deskundig, betrouwbaar, 
stabiel en betrokken zijn kernwaarden die aan jou verbonden zijn. Je liet iedereen in zijn 
waarde en kwam altijd voor je mening uit. Hier werd goed naar geluisterd, omdat deze 
gevormd was door goede argumenten. Er zijn wel discussies geweest, maar je bleef altijd in 
gesprek en luisterde betrokken en aandachtig naar ieders inbreng. Binnen 
Gemeentebelangen sta je bekend door de fantastische schrijfstijl. Een Neerlandicus ten top. 
Consequent en in begrijpelijke taal, werd je column gewaardeerd met actuele onderwerpen. 
We gaan je missen. Dit vertrek biedt nieuwe kansen aan de fractie. Men heeft veel geleerd en 
is blij dat je betrokken blijft bij Gemeentebelangen op gepaste afstand. Namens de fractie, het 
bestuur en de leden van Gemeentebelangen worden nog veel gezonde jaren toegewenst. Als 
dank wat je hebt gedaan voor Gemeentebelangen en deze gemeente wordt er nog een 
attentie overhandigd.  
De heer Musters (Gemeentebelangen) uit een dankwoord aan de collega-raadsleden, in deze 
periode maar ook de raadsleden van de afgelopen 30 jaar. Hij heeft met plezier 
samengewerkt met de collega’s. Alleen daardoor kan men grote inzet tonen en in het belang 
van de bevolking het werk doen. Ook dankt hij alle collegeleden en de griffie en het ambtelijk 
apparaat en de bodes. Als laatste dankt hij de heer Van den Brandt (Gemeentebelangen) voor 
de vriendelijke woorden die zijn gesproken.  
 

 
 

4. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 21.00 uur waarmee de bestuursperiode 2018-2022 wordt 
afgerond. Aan de aanwezigen wordt de gelegenheid geboden om nog persoonlijk afscheid te nemen. 
Zij dankt allen voor de inzet van de afgelopen vier jaar en ziet uit ernaar om in een goede sfeer de 
nieuwe samenwerking voor de komende periode te starten.  
 
Aldus vastgesteld in de openbare raadsvergadering van de gemeente Heusden 
van 10 mei 2022, 

  
 

de griffier,     de voorzitter, 
 
 
 
drs. F.E.H.M. Backerra    drs. W. van Hees 

 
  


